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Извештај о сарадњи са Србијом који сам пре два дана послао у УН ослања се на јунски, у
коме сам навео како трагати за бегунцима и шта треба да се уради

  

Главни хашки тужилац Серж Брамерц изјавио је да ће хашки бегунци Ратко Младић и
Горан Хаџић бити ухапшени до 2014. године, пре престанка рада Хашког трибунала. У
разговору са новинарима из београдских медија који су у организацији ОЕБС-а посетили
Хаг, Брамерц је рекао и да „Младић и Хаџић неће побећи од правде" јер ће им се судити
чак и ако буду ухапшени после престанка рада Трибунала.

  

- Савет безбедности УН смислио је механизам према којем ће они бити процесуирани и
уколико не буду ухваћени пре престанка рада суда. Будући да ратни злочини не
застаревају, постојаће људи који ће имати дозволу да процесуирају бегунце и након
престанка рада Трибунала.

  

Шта сте написали у новом извештају о сарадњи Србије са Хагом?

  

- Извештај је послат пре два дана након што сам завршио посету региону. Он се углавном
наставља на јунски извештај и у њему су препоруке како трагати за бегунцима, шта
треба да се учини.

  

Шта конкретно пише, како сте оценили сарадњу Србије са Хагом?

  

- О томе сам причао и пре шест месеци и пре три дана у Београду. Постоји један број
људи који јако добро раде, на пример Савет за сарадњу са Хагом. Међутим, мора и може
много више да се уради.
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Да ли сте сигурни да је Младић у Србији?

  

- Радна хипотеза јесте да је Младић у Србији, тамо је последњи пут виђен 2006.
Наравно, не искључујемо ни друге опције, јер смо видели да је недавно у Аустрији
ухапшен човек који је личио на Младића. У Београду сам имао састанак са оперативцима
укљученим у потрагу за бегунцима који су ме известили о томе како напредују.

  

Да ли мислите да Младић има подршку неких људи из војске?

  

- С обзиром на то да је Младић био генерал војске, постоје разлози да верујем да му
људи из војске помажу. Али, немам поуздану информацију о томе.

  

Да ли се он стварно тако добро крије или службе које трагају за њим у нечему
греше?

  

- Да ли се он вешто крије и има добру помоћ или је потрага за њим лоша, то је вечито
питање које сам навео и у јунском извештају. С једне стране, службе које трагају за
бегунцима уверавају ме да интензивно трагају за Младићем и Хаџићем, а с друге стране,
тако дуго нема резултата.

  

Да ли је тачно да Младић 2006. намерно није ухапшен?

  

- На основу мојих информација, та шанса јесте намерно пропуштена. Важно је да се
идентификују сви у мрежи подршке и да се против њих покрену кривични поступци.
Мислим да је кључ свега заправо у Београду.

  

Како бисте оценили решеност Србије да ухвати хашке бегунце?

 2 / 3



Серж Брамерц: Србија имала Младића 2006. године
петак, 19 новембар 2010 10:29

  

- За Младићем трага ограничен број људи, јер је неповољан став јавног мњења о
његовом хапшењу. Међутим, према новим истраживањима, став о бегунцима се изменио.
Сада су у мањини они који их подржавају.

  

Шта ће се десити ако Младић и Хаџић никад не буду ухваћени?

  

- То би била велика тамна мрља у наслеђу Хашког трибунала. И не само то, већ би то
било охрабрење за све друге бегунце, у смислу тога да могу да избегну правду.

  

(разговор водила: Ивана Дугалић)
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